

FOURTH COMMITTEE

TWENTY-EIGHTH MEETING¹

Held at Flushing Meadow, New York,
on Monday, 28 April 1947, at 3.45 p.m.

Temporary Chairman: Mr. O. ARANHA (Brazil).

1. Election of the Chairman

The TEMPORARY CHAIRMAN: The twenty-eighth meeting of the Fourth Committee is called to order.

I now call for nominations for Chairman of the Fourth Committee.

Mr. PARODI (France) (*translated from French*): I have the honour to propose Mr. Eriksson, representative of Sweden, for the chairmanship of the Fourth Committee. I am sure that his administrative and political experience and the services he has rendered to his country and to the cause of freedom during the war particularly qualify Mr. Eriksson for the chairmanship and, in that capacity, for membership on the General Committee of the Assembly.

Sir Carl BERENDSEN (New Zealand): The admirable brevity of those who have been privileged to second the nominations for chairmanship of the various Committees prompts me to offer the observation that surely never have so many walked so far to say so little.

I have the greatest pleasure in seconding the nomination of Mr. Eriksson as candidate for the chairmanship of the Fourth Committee.

The TEMPORARY CHAIRMAN: Since there is no other nomination, I consider Mr. Eriksson elected.

The meeting rose at 3.50 p.m.

¹ The proceedings of the first to the twenty-seventh meetings of the Fourth Committee, held during the first session of the General Assembly in 1946, were published as summary records in the Official Records of the General Assembly, first Session.

QUATRIÈME COMMISSION

VINGT-HUITIÈME SÉANCE¹

Tenue à Flushing Meadow, New-York,
le lundi 28 avril 1947, à 15 h. 45.

Président provisoire: M. O. ARANHA (Brésil).

1. Election du Président

Le PRÉSIDENT PROVISOIRE (*traduit de l'anglais*): La vingt-huitième séance de la Quatrième Commission est ouverte.

Quelles sont les propositions de candidature à la présidence de la Quatrième Commission?

M. PARODI (France): J'ai l'honneur de proposer à votre choix, pour la présidence de la Quatrième Commission, la désignation de M. Eriksson, représentant de la Suède. Je suis sûr que M. Eriksson, par son expérience administrative et politique ainsi que par les services qu'il a rendus à son pays et à la cause de la liberté pendant la guerre, est particulièrement qualifié pour assurer cette présidence et faire partie, à ce titre, du Bureau de l'Assemblée.

Sir Carl BERENDSEN (Nouvelle-Zélande) (*traduit de l'anglais*): Le laconisme admirable des représentants qui ont eu l'avantage d'appuyer les propositions de candidatures la présidence des différentes Commissions m'amène à faire remarquer que certainement on n'a jamais vu tant de gens venir du fond d'une salle pour parler si peu.

J'ai le plus grand plaisir à appuyer la désignation de M. Eriksson comme candidat à la présidence de la Quatrième Commission.

Le PRÉSIDENT PROVISOIRE (*traduit de l'anglais*): Puisqu'il n'y a pas d'autres propositions, je considère M. Eriksson comme élu.

La séance est levée à 15 h. 50.

¹ Les débats des vingt-sept premières séances de la Quatrième Commission qui ont eu lieu durant la première session de l'Assemblée générale, en 1946, ont été publiés sous forme de comptes rendus dans les Documents officiels de l'Assemblée générale, première Session.